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la sessió s’obre a dos quarts de dues i sis minuts. Pre-
sideix la Sra. cid i Pañella, acompanyada del vicepre-
sident, Sr. Recasens i guinot, i de la secretària, Sra. 
Massana Mas. Assisteix la Mesa el lletrat Sr. domínguez 
garcia.

Hi són presents les diputades i els diputats Sra. Alòs 
lòpez, Sr. cleries i gonzàlez, Sra. Figueras i Ibàñez, 
Sra. laïlla i Jou i Sra. Renom i Vallbona, pel g. P. de 
convergència i Unió; Sra. Arcarons i Oferil, Sra. Bosch 
i codolà, Sr. chaib Akhdim, Sra. Figueras i Siñol, Sr. 
Martínez Medina i Sra. Prados Martínez, pel g. P. So-
cialistes - ciutadans pel canvi; Sr. Bosch cuenca, Sr. 
Quera i carré i Sr. Valls i Fuster, pel g. P. d’esquerra 
Republicana de catalunya; Sra. garcía i Rodríguez i Sr. 
lópez i Rueda, pel g. P. del Partit Popular de catalunya, 
i Sr. Miralles i conte, pel g. P. d’Iniciativa per catalu- 
nya Verds - esquerra Unida i Alternativa.

ORdRe del dIA de lA cOnVOcAtÒRIA

1. Proposta de resolució sobre la cessió de l’ús de l’Ho-
gar del Productor per a activitats socials a Almatret (Se-
grià) (tram. 250-02873/08). grup Parlamentari de con-
vergència i Unió, juntament amb un altre diputat del grup 
Parlamentari de convergència i Unió. debat i votació de 
la Proposta. (text presentat: BOPc 743, 31).

2. Proposta de resolució de suport a l’organització del 
segon congrés europeu del Voluntariat en el marc de la 
declaració de l’any 2011 com a Any europeu del Volunta-
riat (tram. 250-02895/08). grup Parlamentari de conver-
gència i Unió, grup Parlamentari Socialistes - ciutadans 
pel canvi, grup Parlamentari d’esquerra Republicana 
de catalunya, grup Parlamentari del Partit Popular de 
catalunya i grup Parlamentari d’Iniciativa per catalunya 
Verds - esquerra Unida i Alternativa. debat i votació de 
la Proposta i, si s’escau, de les esmenes presentades. 
(text presentat: BOPc 770, 112).

La presidenta

Bon dia, senyores i senyors diputats. Donaríem inici a 
aquesta Comissió de Benestar i Immigració que hem 
convocat per tal de donar compliment als dos punts de 
l’ordre del dia.

Proposta de resolució
sobre la cessió de l’ús de l’Hogar del Produc-
tor per a activitats socials a Almatret (Segrià) 
(tram. 250-02873/08)

El primer d’aquests punts és una proposta de resolució 
sobre la cessió de l’ús de l’Hogar del Productor per a 
l’activitat social a Almatret. Ha estat presentada pel 
Grup Parlamentari de Convergència i Unió i, per a la 
seva exposició, doncs..., té la paraula.

La Sra. Alòs Lòpez

Bé. Gràcies, presidenta. Sí, parlarem del poble d’Al
matret i d’aquest Hogar del Productor, doncs, que se’n 
deien abans aquests locals socials, no? Doncs, aquest 

local de reunió és el centre habitual del poble. És on es 
fan tots els actes socials, trobades, reunions, doncs, de 
la població d’Almatret.

Com bé saben, l’any 80 ja va sortir un reial decret sobre 
transferències, sobre serveis de l’Estat a la Generalitat, 
i, aleshores, els béns, els drets i les obligacions de l’Es
tat traspassats a la Generalitat incloïen, en aquest cas, 
doncs, aquest immoble que es deia l’Hogar del Produc
tor, situat a la vila d’Almatret, i, actualment, doncs, es 
coneix com la Llar del poble.

L’any 86, l’Ajuntament d’Almatret i la Generalitat sig
nen un acord de cessió gratuïta durant un termini de 
vint anys. I, per tant, durant tots aquests anys és l’únic 
lloc social, doncs, que té la població d’Almatret, que 
té uns 463 habitants, per tant, és una vila molt petita. 
Durant tots aquests anys l’ajuntament ha continuat dedi
cant aquest immoble a activitats socials. També cal dir 
que l’Ajuntament d’Almatret s’ha fet càrrec de totes 
les obres de manteniment i conservació de l’immoble, 
que ha realitzat importants inversions, i ara, doncs, s’ha 
exhaurit aquest termini de cessió. I, aleshores, la Direc
ció General de Patrimoni, el que diu..., i ha informat 
a la població de les alternatives que té: o bé la venda, 
per tant, la compra per part de l’ajuntament, o, doncs, 
un lloguer.

Per tant, atès que la vila d’Almatret no pot fer front ni 
al lloguer ni a la compra, doncs, la nostra proposta de 
resolució seria que «el Parlament de Catalunya» –ho 
llegeixo literalment– «insti el Govern de la Generalitat, 
a través del departament corresponent, a cedir, durant 
un altre termini de vint anys, l’ús de l’immoble conegut 
com la Llar del poble, per tal que la població d’Almatret 
no es vegi privada de l’única infraestructura adient per 
a la realització de les activitats socials, culturals i de 
lleure que genera la mateixa població.»

Moltes gràcies.

La presidenta

Gràcies, diputada Alòs. I ara passaríem la paraula al 
senyor Bosch que, en nom dels grups que donen suport 
al Govern, fixarà la posició.

El Sr. Bosch Cuenca

Moltes gràcies, senyora presidenta. Lògicament, com
partim la inquietud per aquest cas, pel cas de l’Ajunta
ment d’Almatret, al Segrià.

El que passa és que nosaltres plantejaríem una solució 
intermitja, que passaria per una esmena in voce que lle
giré, doncs, al final de la intervenció, bàsicament per una 
qüestió: per intentar deixar les portes obertes a diferents 
possibilitats; possibilitats que, en la mesura que hi han 
dues parts que intervenen –d’una banda, l’ajuntament, i, 
de l’altra, el Govern de la Generalitat–, lògicament hem 
de deixar obertes. El que no pot ser és que ens cenyim 
estrictament només a una estricta possibilitat.

Entenem, pel que tenim coneixement, que en el moment 
en què va haverhi un acord plenari per tal de demanar, 
doncs, la renovació de l’acord signat en data de 23 del ix 
del 86, que aquest acord es va produir el 15 de maig 
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del 2009, que a partir d’aquell moment hi han hagut 
algunes gestions –ja sigui a través de cartes o d’altres 
vies– entre el Govern de la Generalitat i l’ajuntament.

En la mesura que volem que quedin totes les possibili
tats, ho repeteixo, obertes, plantejaríem aquesta esmena 
in voce, que vindria a dir el següent: «El Parlament de 
Catalunya insta el Govern de la Generalitat, a través del 
departament corresponent», –coma, i aquí s’afegiria la 
part nova–, «a continuar treballant amb l’Ajuntament 
d’Almatret, Segrià, per trobar la solució més idònia per 
a les dues administracions amb relació amb l’immoble 
conegut com l’Hogar del Productor, que permeti que la 
població d’aquest municipi no es vegi privada...», i aquí 
continuaria la resta, diguemne, de la proposta.

Per tant, bàsicament, el que plantejaria aquesta esmena 
in voce és deixar totes les possibilitats obertes. I ente
nem que és molt millor això que no pas abocarnos... 
–sobretot si el que ha proposat, doncs, té l’interès que 
imaginem que comparteix amb nosaltres que això aca
bi arribant a bon port–, de deixar de plantejar, de pro
posar, d’acordar una solució que deixi totes les portes 
obertes.

En cas contrari, nosaltres votaríem en contra de la pro
posta. Però, ho repeteixo, demanaria al grup proposant 
que, en benefici del municipi, plantegés o acceptés 
aquesta possibilitat.

Moltes gràcies.

La presidenta

Bé. Per fixar el posicionament, el senyor López, en nom 
del Grup Parlamentari del Partit Popular de Catalunya, 
té la paraula.

El Sr. López i Rueda

Gràcies, senyora presidenta. Votarem a favor de la ini
ciativa.

La presidenta

Bé. Doncs, la senyora Alòs, per posicionarse respecte 
de l’esmena in voce que li han formulat els grups que 
donen suport al Govern, té la paraula.

La Sra. Alòs Lòpez

Bé. Gràcies, presidenta. Sí..., el senyor Bosch, doncs, 
ja m’ha fet arribar, m’ha dit que presentaria aquesta 
esmena in voce. El que passa és que jo ja li ho he dit 
a ell. Dic: «És que tenim cartes, doncs, de la mateixa 
directora general de Patrimoni que diuen que hi ha..., 
i la darrera és del maig del 2010, i no hi ha hagut cap 
més conversa, i repeteix aquesta que, a finals del 2009, 
doncs, va adreçar a l’alcalde d’Almatret, i és exacta
ment la mateixa: o arrendament o venda. No hi ha cap 
més..., les portes estan obertes només a arrendament i 
venda, a res més.»

I, a més a més, puc aportar..., que puc, doncs..., després, 
senyor Bosch, li puc fer arribar una còpia, que és un 
informe del Departament de Treball, de la directora dels

Serveis Territorials, la Pilar Nadal, de Lleida, en el qual, 
doncs, diu..., hi ha tots uns fets, en el qual diu que ella 
reconeix, doncs, que la població d’Almatret ha fet fortes 
inversions i, a més, les ha pagades totalment l’Ajunta
ment d’Almatret; diu que el Reial decret preveu també 
una cessió gratuïta d’aquest immoble –ja ho preveu–, 
i, a més, ella diu: «Per tant, per tot l’exposat..., informo 
favorablement la petició de la corporació municipal.»

Li he de dir, també, senyor Bosch, que hi ha un acord 
plenari de la corporació municipal que diu que si us 
plau que se’ls faci o bé la cessió gratuïta..., perquè qua
trecents habitants no poden suportar la despesa del pa
gament mensual i tampoc de la compra, o, si no, doncs, 
que se’ls prorrogui vint anys més aquest immoble, no? 
Per tant, és un informe favorable, doncs, de la mateixa 
Generalitat, de la directora dels serveis territorials. Per 
tant, les portes estan només obertes a una cosa que un 
poble de quatrecents habitants no pot afrontar, que és 
o bé compra o bé lloguer.

Per tant, senyor Bosch, doncs, aquest decàleg, sempre 
–sempre– que el tripartit fa obrir les portes, continuar 
parlant, a la vila d’Almatret no li reporta absolutament 
cap solució. I un dels deures que tenim en aquest Par
lament és donar solucions, doncs, a les poblacions de 
Catalunya. Moltes gràcies.

Per tant, no ho acceptaríem, perquè no dóna una so
lució.

Gràcies.

La presidenta

Bé, doncs, queda recollit que... (El Sr. Bosch Cuenca 
demana per parlar.) Senyor Bosch, alguna...?

El Sr. Bosch Cuenca

Moltes gràcies, senyora presidenta. Sí..., no ho he co
mentat a la resta de grups, però voldria plantejar una 
nova proposta. Perquè, ho repeteixo, a nosaltres ens 
interessaria moltíssim que aquest municipi pogués te
nir, avui, d’aquesta cambra parlamentària, una solució 
satisfactòria.

El que plantejaríem són dues modificacions a aquesta 
esmena in voce, seria una esmena in voce sobre l’es
mena in voce, no sé si és massa habitual, però, en tot 
cas, ho proposem... (veus de fons), que és «accelerar...», 
introduiríem dues modificacions. La primera, «accelerar 
els tràmits» –en comptes de dir «continuar treballant», 
«accelerar els tràmits»–, i una que parlés, també, de la 
solució més idònia, «tenint en compte les possibilitats 
del municipi» –«tenint en compte les possibilitats del 
municipi». Lògicament, quan estem parlant de «possi
bilitats del municipi» estem tenint molt en compte que 
aquest municipi té quatrecents habitants, i, per tant, 
que entre les possibilitats més idònies hi ha la que vos
tè..., i que l’ajuntament plantejava.

Jo crec que seria una solució idònia i que al meu en
tendre possibilitaria, si la resta de grups parlamentaris 
hi estan d’acord, que poguéssim arribar a un consens 
entre tota la cambra.
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(Veus de fons.) No em faci tornarho a repetir, senyora 
presidenta, perquè ja no me’n recordo ni què he comen
tat, però vaja...

La presidenta

Si em permeten un moment... Ho dic perquè també és 
important..., que jo entenc que la senyora Alòs..., la se
nyora Alòs..., ho contextualitzem, i també si després ho 
hem de redactar...

El Sr. Bosch Cuenca

Sí, seria...

La presidenta

El Parlament de Catalunya insta el Govern de la Ge
neralitat, a través del departament corresponent, a ac
celerar...

El Sr. Bosch Cuenca

...els tràmits...

La presidenta

...accelerar els tràmits...

El Sr. Bosch Cuenca

...els tràmits...

La presidenta

Què més, senyor Bosch...?

El Sr. Bosch Cuenca

Els tràmits amb l’Ajuntament d’Almatret, Segrià, per 
tal de trobar la solució més idònia –coma–, tenint en 
compte les limitacions, o les possibilitats –com en vul
guin dir–, de l’ajuntament, o del municipi –coma–, amb 
relació amb l’immoble conegut...

Jo crec que fem dos matisos importants: d’una banda, 
acotar, des d’un punt de vista temporal..., o sigui, dema
nar a la Generalitat que acceleri els tràmits...

La presidenta

Celeritat.

El Sr. Bosch Cuenca

...i, d’altra banda, prioritzar per damunt de tot el que 
són les possibilitats del municipi.

La presidenta

Doncs, bé. (Veus de fons.) Senyora Alòs, es vol posicio
nar respecte de l’esmena in voce?

La Sra. Alòs Lòpez

Gràcies, presidenta. A mi em sorprèn la fragilitat d’a
questes esmenes in voce. Diu: «No m’ho faci repetir», 
diu, «perquè ja no me’n recordo, no?» És una..., se 

sostè, eh?, els ciments són sòlids... Però, vaja, ironies a 
banda, jo li ho torno a repetir: des del Departament de 
Treball fan un informe totalment favorable, perquè, 
doncs, la delegada territorial sí que coneix la proble
màtica del municipi, no? Però, vaja, veig que vostès la 
desconeixen. Però és que després, l’alternativa –l’alter
nativa– no és la qüestió «accelerar», podem anar més 
de pressa, podem córrer, eh? –podem córrer–; però el 
tema és que des de la Generalitat només se’ls fa dues 
ofertes: o bé la venda o bé el lloguer. Ni una cosa ni 
l’altra la pot assumir una població de quatrecents i es
caig habitants.

Jo li faig una altra oferta: mirem d’accelerar la cessió 
gratuïta. Però no «accelerar», que sigui una realitat.  
Perquè el que no pot ser és que... (veus de fons), no, 
no..., perdoni, el que no pot ser és una acceleració des de 
l’any 2009. I que l’última resposta sigui del maig 
del 2010, i que això no hagi canviat. Vull dir, per tant, 
no en fem qüestió d’això. Votin en contra, però nosaltres no 
ho acceptarem.

Gràcies.

La presidenta

Bé, doncs, queda fixat. (El Sr. Bosch Cuenca demana 
per parlar.) Senyor Bosch, em sembla que...

El Sr. Bosch Cuenca

Per una última qüestió... Lògicament no farem cap mo
dificació, perquè ja veig que la voluntat del grup que ho 
ha proposat no és arribar a cap acord, i veig que, per 
damunt de tot, el que no té clar és si els interessos que 
primen són els interessos de Convergència o del muni
cipi, francament. Jo crec que avui es posa en dubte això. 
Però, a més, es posa en dubte una altra...

La presidenta

Senyor Bosch..., senyor Bosch... (Remor de veus.)

El Sr. Bosch Cuenca

Es posa en dubte una altra...

La presidenta

Jo ho dic per no entrar en un debat d’aquestes caracte
rístiques ara...

El Sr. Bosch Cuenca

No, no... (Persisteix la remor de veus.)

La presidenta

...si us plau! Sí, per no entrar en un debat d’aquestes 
característiques.

Vostès han fet una esmena in voce, dos per ser exactes, 
i han estat rebutjades pel grup proposant, i llavors no crec 
que calgui entrar en més especulacions sobre aquesta 
qüestió. I, si els sembla, per tant... (Veus de fons.) Senyo
ra Alòs, no m’ho faci complicat... (Veus de fons.) No, 
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no..., jo crec que han quedat molt clars els posiciona
ments per tothom. I la presidència el que ha volgut és 
tallar la possibilitat de qualsevol debat al voltant de les... 
(La Sra. Alòs Lòpez demana per parlar.) Senyora Alòs...

La Sra. Alòs Lòpez

Bé. A veure, senyor Bosch, no es posi nerviós. Vostè va 
molt accelerat últimament...

La presidenta

Bé, tampoc...

La Sra. Alòs Lòpez

No, només una cosa... Jo li estic dient que hi ha un 
acord de la corporació municipal...

La presidenta

Jo, em sembla...

La Sra. Alòs Lòpez

Per tant, em sembla que ha quedat ben clar. No parli 
vostè d’altres interessos.

La presidenta

Bé... Senyora Alòs, ha quedat molt clar.

La Sra. Alòs Lòpez

Només per, per... Vaja..., més bona voluntat que hem 
mostrat nosaltres..., però vaja...

La presidenta

Ha quedat molt clar i quedarà molt ben registrat al Diari 
de Sessions quin ha estat el posicionament, i els motius 
de la proposta i les propostes que s’han fet alternatives, 
i el debat que s’ha produït. Per tant, jo no entraria..., 
penso que no cal entrar en més especulacions...

Passaríem a la votació.

Vots a favor de la proposta de resolució?

Vots en contra?

Bé. Doncs, ha estat rebutjada per 12 vots en contra i  
8 vots a favor.

Proposta de resolució
de suport a l’organització del segon Congrés 
Europeu del Voluntariat en el marc de la de-
claració de l’any 2011 com a Any Europeu del 
Voluntariat (tram. 250-02895/08)

Ara passaríem a la proposta de resolució, que és el se
gon punt de l’ordre del dia, que fa referència al suport 
a l’organització del Segon Congrés Europeu del Volun
tariat, en el marc de la declaració de l’any 2011 com a 
Any Europeu del Voluntariat.

Ha estat signada pels grups parlamentaris de Conver
gència i Unió, del Partit dels Socialistes  Ciutadans 
pel Canvi, d’Esquerra Republicana de Catalunya, del 
Grup Parlamentari del Partit Popular de Catalunya i 
del Grup Parlamentari d’Iniciativa per Catalunya Verds  
Esquerra Unida i Alternativa. Per tant, tret del Grup Mixt, 
ha estat firmat per la totalitat dels grups presents en 
aquesta comissió.

Sotmetríem a votació la proposta. Hi ha alguna petició 
de paraula al respecte? (Pausa.) Doncs, podem aprovar
la per assentiment? (Pausa.) Sí? 

Doncs, quedaria aprovada per assentiment aquesta pro
posta de resolució, i amb aquesta, també, conclouríem 
l’ordre del dia i, per tant, la comissió d’avui.

Vull agrairlos, a les senyores i senyors diputats d’aques
ta comissió, i també als portaveus, perquè és amb qui 
he tingut també contacte possiblement més directe per 
poder establir els calendaris i els treballs de les ses sions, 
expressarlos el meu agraïment i el de la Mesa per la 
facilitat que ens han donat sempre a l’hora de portar a 
terme la gran quantitat de comissions que hem fet du
rant aquesta legislatura, i també la tramitació de totes 
les lleis que, al marge dels nostres posicionaments po
lítics, vostès han tingut a bé facilitarnos al màxim la 
feina en aquesta comissió.

Queda palès l’agraïment d’aquesta Mesa, felicitarlos 
per la feina d’aquesta legislatura, que, si no ha aca
bat, doncs, ja ens retrobarem al setembre, si ha acabat, 
doncs, no podré, o no tindré ocasió de tornar a fer el que 
estic fent en aquests moments, i, en definitiva, també, 
que passin un bon estiu.

Moltes gràcies, s’aixeca la sessió.

la sessió s’aixeca a tres quarts de dues del migdia i 
sis minuts.
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